
          

 

Innkalling 
av 

Levekårsutvalet 
 

Møtedato: 17.09.2019 
Møtestad: Nordhordlandshallen, kantina 
Møtetid: 12.00 
 
Eventuelle forfall må meldast til epost: Folkevalde@lindas.kommune.no 
Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale. 
 

Sakliste 

Saknr Tittel 
 023/19 Godkjenning av innkalling og saksliste  
 024/19 Godkjenning av møteprotokoll  - 18.06.2019 
 025/19 Framlegg til forskrift om tildeling av langtidsopphald i institusjon i Alver kommune  
 026/19 Avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for Bergen og omegn  
 027/19 Robuste bustader - rus- og psykiatri  
 028/19 Søknad: Miljø standplassbygg Lindås skyttarlag  
 029/19 Kulturmidlar haust 2019  
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Asle Hetlebakke 
møteleiar 

 Nora Gjerde  
møtesekretær 

 
  



SAKSPAPIR 
 

Saksnr Utval Type Dato 
023/19 

 

Levekårsutvalet PS 17.09.2019 
 

Saksbehandlar  ArkivsakID 
Nora Gjerde  19/2340 
 

Godkjenning av innkalling og saksliste  
 
 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent 

 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
024/19 Levekårsutvalet PS 17.09.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 19/2340 

Godkjenning av møteprotokoll 

Vedlegg: 

Protokoll - Levekårsutvalet - 18.06.2019 

Møteprotokollen vert godkjent 

Saksopplysningar: 



Møteprotokoll 

for 

Levekårsutvalet 

Møtedato: 18.06.2019 

Møtestad: Nordhordlandshallen, kantina 

Møtetid: 12.00 – 15.05 

Orienteringar: 

-Status hall Ostereidet - framdrift av anbodsprosess v/Line Valle-Kst. einingsleiar Eigedom 

-Intern flytting-bruk av Knarvik barneskule, paviljong LOAS v/Line Valle-Kst. einingsleiar Eigedom 

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Asle Hetlebakke KRF Utvalsleiar 

Sæbjørg Hageberg Kjeka KRF Medlem 

Leidulv Brunborg AP Nestleiar 

Anita Bakken MDG Medlem 

Øystein Reidar Moldeklev FRP Medlem 

Olav Magnus Steinsland H Medlem 

Håkon Reigstad SP Medlem 

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Tove Linnea Brandvik AP Medlem 

Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem 

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

Malin Helene Knudsen KRF Anne Karin Angelskår Eknes 

Pål Inge Fosse Hopland AP Tove Linnea Brandvik 

Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Eileen Feste-Kst.Kultursjef, Hogne Haugsdal-ass.rådmann, Inger Marie Jordal-prosjektleiar Drift 

eigedom, Kaia M. Amland-rådgjevar Plan, Kristin S. Nielsen- rådgjevar Plan, Line Valle-Kst. 

einingsleiar Drift, Sandra Waage-prosjektleiar Drift eigedom, Nora Gjerde-sekretær. 

Sakliste 

Saknr Tittel 

016/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 

017/19 Godkjenning av møteprotokoll 



018/19 Ny Alversund skule - auka ramme til infrastruktur 

019/19 Ny kommunal barnehage på Lindås - Forprosjekt 

020/19 1. gangs handsaming av områdereguleringsplan for Ostereidet - planID 1263-201802

021/19 Lonena områdeplan - framlegg til 1. gongshandsaming - 1263- 201610 

022/19 Seim skyttarlag; søknad om tilskot til ny Miniatyrskytebane 

016/19: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

18.06.2019 LEVEKÅRSUTVALET 

Endring rekkefølge saksliste:  Sak 016, 017, 021, 018, 019, 022, 020/19. 

Ellers ingen merknader, samrøystes.  

LE - 016/19  VEDTAK: 

Innkalling og saksliste er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

017/19: Godkjenning av møteprotokoll 

Møteprotokollen vert godkjent 

18.06.2019 LEVEKÅRSUTVALET 

Møteprotokoll frå møte - 14.05.2019 vert godkjent, samrøystes. 

LE - 017/19  VEDTAK: 

Møteprotokoll frå møte - 14.05.2019 er godkjent. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

018/19: Ny Alversund skule - auka ramme til infrastruktur 



Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Kommunestyret vedtar å auke investeringsramma for ny Alversund skule og fleirbrukshall frå 312 
millionar kroner til 325 millionar kroner slik det ligg føre i saka. 

………………………… 

17.06.2019 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Inger Marie Jordal-Prosjektleiar Drift eigedom 

Ingen merknader, samrøystes. 

RMNF - 021/19 UTTALE: 

Ingen merknader. 

18.06.2019 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/Inger Marie Jordal-prosjektleiar Drift eigedom 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

LE - 018/19  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet - 18.06.2019: 
Kommunestyret vedtar å auke investeringsramma for ny Alversund skule og fleirbrukshall frå 312 

millionar kroner til 325 millionar kroner slik det ligg føre i saka. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

019/19: Ny kommunal barnehage på Lindås - Forprosjekt 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Rådmannen rår til å godkjenne forprosjektet for bygging av ny kommunal barnehage på Lindås slik 
det ligg føre med ei ramme på 69,9 mNOK 

………………………… 



17.06.2019 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Sandra Waage-Prosjektleiar Drift eigedom 

Ingen merknader, samrøystes. 

RMNF - 022/19  UTTALE: 

Ingen merknader. 

18.06.2019 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering i saka v/Sandra Waage-prosjektleiar Drift eigedom 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 1 røyst (Ø.Moldeklev-Frp) 

LE - 019/19  UTTALE: 

Uttale frå Levekårsutvalet - 18.06.2019: 

Levekårsutvalet rår til å godkjenne forprosjektet for bygging av ny kommunal barnehage på Lindås 

slik det ligg føre med ei ramme på 69,9 MNOK. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

020/19: 1. gangs handsaming av områdereguleringsplan for Ostereidet - planID 1263-

201802 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Plan- og miljøutvalet vedtek i samsvar med plan- og bygningslova § 12-10 å legge områdeplan for 
Ostereidet – med planID 1263-201802 – ut til offentleg ettersyn på vilkår av at følgjande først vert 
endra: 

1. Det vert lagt inn eit føresegnområde i grenseområdet mellom o_BIA og o_BU for å gi
tilstrekkeleg plass til utviding av eksisterande veg og etablering av fortau i samband med
bygging av ny idrettshall. Føresegnområdet strekk seg ikkje lenger enn naudsynt og inntil
10 meter parallelt med formålsgrensa mellom o_BIA og o_BU inn i o_BIA.

2. Det vert lagt inn avkøyrslepilar til alle eigedomar under felt B4 og B5 i plankartet.
3. Det vert lagt inn samanhengande fortau i plankartet frå nordenden av  o_SGG7, langs

yttersvingen av o_SKH5, vidare langs yttersvingen av o_SVG som grensar til o_SKV10 og
o_SKV9, fram til krysset mellom o_SKV9 og o_SV5.

4. Tekniske vegteikningar vert lagt ved planmaterialet.



………………………… 

29.05.2019 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Tillegg til rådmannen sitt framlegg vart lagt fram i møte: 

· Føresegn § 4.2.10 a) vert endra:

«Området SKF1 skal nyttast til kombinert køyreveg og kollektivhaldeplass.» vert endra til: 

«Området SKF1 skal nyttast til kombinert køyreveg og drivstofflevering.» 

· Føresegn § 7.2 får eit tillegg:

o_SKV7 skal vere opparbeidd før det vert gjeve bruksløyve for BS2 og BS3. 

· Plankart (jf. punkt 3 i vilkår frå saksframlegget, med tilleggstekst til slutt):

Det vert lagt inn samanhengande fortau i plankartet frå nordenden av o_SGG7, langs 

yttersvingen av o_SKH5, vidare langs yttersvingen av o_SVG som grensar til o_SKV10 og 

o_SKV9, fram til krysset mellom o_SKV9 og o_SV5, vidare langs o_SV5 oh o_SV6 fram til 

innkøyrsla til o_SPA4. 

· Planomtalen:

Tabell 1-1 på side 9 i planomtalen vert endra frå: 

til: 



 
 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå Plan- og miljøutvalet: 

Tilleggspunkt til rådmannen sitt framlegg: 
 

· Føresegn 

Det generelle plankravet i B3 vert endra: «Det tillatast inntil 5 nye bueiningar med inntil 1 

sekundærbueining pr. bueining før plankravet slår inn.» 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

PM - 055/19  VEDTAK: 

Plan- og miljøutvalet vedtek i samsvar med plan- og bygningslova § 12-10 å legge områdeplan for 

Ostereidet – med planID 1263-201802 – ut til offentleg ettersyn på vilkår av at følgjande først vert 

endra:  

 

1. Det vert lagt inn eit føresegnområde i grenseområdet mellom o_BIA og o_BU for å gi 

tilstrekkeleg plass til utviding av eksisterande veg og etablering av fortau i samband med 

bygging av ny idrettshall. Føresegnområdet strekk seg ikkje lenger enn naudsynt og 

inntil 10 meter parallelt med formålsgrensa mellom o_BIA og o_BU inn i o_BIA.  

 

1. Det vert lagt inn avkøyrslepilar til alle eigedomar under felt B4 og B5 i plankartet.  

 

1. Det vert lagt inn samanhengande fortau i plankartet frå nordenden av o_SGG7, langs 

yttersvingen av o_SKH5, vidare langs yttersvingen av o_SVG som grensar til o_SKV10 

og o_SKV9, fram til krysset mellom o_SKV9 og o_SV5, vidare langs o_SV5 oh o_SV6 

fram til innkøyrsla til o_SPA4. 

 

1. Tekniske vegteikningar vert lagt ved planmaterialet. 

 

1. Føresegn § 4.2.10 a) vert endra:  

«Området SKF1 skal nyttast til kombinert køyreveg og kollektivhaldeplass.» vert endra 

til: 

«Området SKF1 skal nyttast til kombinert køyreveg og drivstofflevering.» 

 

1. Føresegn § 7.2 får eit tillegg: 



o_SKV7 skal vere opparbeidd før det vert gjeve bruksløyve for BS2 og BS3. 

1. Det generelle plankravet i B3 vert endra i føresegnene: «Det tillatast inntil 5 nye

bueiningar med inntil 1 sekundærbueining pr. bueining før plankravet slår inn.»

1. Det vert lagt inn samanhengande fortau i plankartet frå nordenden av o_SGG7, langs

yttersvingen av o_SKH5, vidare langs yttersvingen av o_SVG som grensar til o_SKV10

og o_SKV9, fram til krysset mellom o_SKV9 og o_SV5, vidare langs o_SV5 oh o_SV6

fram til innkøyrsla til o_SPA4.

1. Tabell 1-1 på side 9 i planomtalen vert endra frå:

til: 

17.06.2019 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Framlegg frå RMNF: 

Rådet ber om at framtidig vegløysing blir tilrettelagt med sykkel- og gangveg.  Den må også 

tilrettelegges for universiell utforming.  

Framlegget vart samrøystes vedteke.  



RMNF - 023/19  UTTALE: 

Uttale frå RMNF - 17.06.2019: 
Rådet ber om at framtidig vegløysing blir tilrettelagt med sykkel- og gangveg.  Den må også 

tilrettelegges for universiell utforming.  

18.06.2019 ELDRERÅDET 

Orientering ved rådgjevar plan, Kristin Nielsen. 

Ingen merknader, samrøystes. 

ER - 017/19  UTTALE: 

Eldrerådet har ingen merknader. 

18.06.2019 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/Kristin S. Nielsen-rådgjevar Plan 

Framlegg frå L. Brunborg-Ap: 

Levekårsutvalet ber PMU å vurdera at gang-/sykkelveg på fylkesvegen er ferdig før oppstart på 

Osterhallen.  

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

LE - 020/19  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet - 18.06.2019: 
Levekårsutvalet ber PMU å vurdera at gang-/sykkelveg på fylkesvegen er ferdig før oppstart på 

Osterhallen.  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

021/19: Lonena områdeplan - framlegg til 1. gongshandsaming - 1263- 201610 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I samsvar med plan- og bygningslova §12-10, legg plan- og miljøutvalet ut framlegg til områdeplan 
Lonena del av gnr. 185 bnr. 284, 346, 280, 281 og 1 til høyring og offentleg ettersyn, med følgjande 
endring: 

· Føresegn 4.1.1.3 Byggjehøgder, punkt a blir tatt ut av føresegnene.

29.05.2019 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Rådmannen sitt framlegg med endring: 



· Føresegn 4.1.1.3 Byggjehøgder, punkt a blir tatt ut av føresegnene. 

 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (Høgre) 

 

Framlegg frå H. Brunborg-Ap: 
Endring i plankart-Endring av BKB3: 

Framlegg 1: Austspissen av BKB3 vert redusert slik at den nye austgrensa går parallellt med 

høgspenttraseen. Grensa startar ved nordspissen av o_SVG16. 

 

Framlegget fekk 4 røyster og fall (H. Brunborg-Ap, Nils M. Bakke--Sp, B.Risøy-Krf, M. Knudsen-

Krf. 

 

Framlegg frå H. Brunborg-Ap: 
Endring i plankart-Endring av BKB3: 

Framlegg 2: Austspissen av BKB3 vert redusert slik at den nye austgrensa går parallellt med 

høgspenttraseen. Grensa startar ved nordspissen av o_SVG16. Arealet av det fjerna området skal 

kompenserast med forlenging med tilsvarande areal av BKB4 i nord. 

 

Framlegget vart vedteke med 6 røyster (S. Hauge-Ap, V. Wergeland-Krf, A. Dyngen-Uavh, A. J. 

Hetland-H, I. Fjeldsbø-H, A. Høgquist-H)  

 

Framlegg frå H. Brunborg-Ap: 
Fjerning av energianlegg: 

Framlegg: Areal o_BE1 skal endrast til «parkeringsplass» og innlemmast i o_SPA. 

Areal o_BE2 skal innlemmast i «Friområde» o_GF1 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

 

Fellesframlegg v/M. Knudsen-Krf: 
 

Endring av føresegnene: 

2.1.2.4 Endrast til;  Leilegheitsbygg kan supplere heilskapen. 

 

2.1.3.1 Andre setning endrast til: Støttemur bør unngåast, men dersom dei er naudsynte må dei 

utformast på særleg estetisk vis.… 

 

2.1.3.3 Endrast til: Det skal planleggjast og byggjast samanhengande fellesareal slik at dei grøne 

strukturane og stiar i dei ulike delfelta innanfor planområdet kan sjåast som eit samanhengande 

nettverk. Private areal og mellomromsareal skal henge saman i ein heilskapleg grøntstruktur. 

Kvalitetsprogrammet datert 08.05.19 er rettleiande  

  

2.1.6 Endrast til: Det skal etablerast moderne avfallsløysingar og miljøstasjonar for busetnaden. Nye 

byggjeområde bør i hovudsak utviklast med moderne avfallsløysing. 

  

  

3.1 d kulepunkt 8- Endrast til: Plassering og utforming av uteopphaldsareal og leikeplassar, renovasjon 

og trafokiosk/ energistasjon.  

 

3.2.1 Endrast til: grøne punkt/målpunkt til dømes leikeplassar og andre møtepunkt.  

 

3.2.4 Siste setning endrast til: Ved arbeid på offentleg veg, må det gjerast gjennomføringsavtale med 

vegeigar. 

  



 4.1.1.2 a) Endrast til: Minimum 50% av bueiningane innanfor kvart delfelt skal vere 120m2 eller 

større 

B) Endrast til: Maksismum 10% av bueningane innanfor kvart delfelt kan vere mindre enn 50m2.  

  

4.1.1.3 a) Endrast til: Bygg skal vere maksimalt 3 etasjar med buareal. 

 

4.1.1.3 c) Fjernast.  

  

4.1.1.4 b) Andre setning endrast til: Dersom det ikkje er mogleg å leggje parkering under bakken, bør 

det løysast i felles anlegg i bygg.   

4.1.1.4 e) Fjerne andre setning «Minst 4% av parkingsplassane skal reserverast til rullestolbrukarar.» 

Første setning endrast til «Minst 5% av felles parkeringsplassar…» 

Legg til: 4.1.1.4  f. Gjesteparkering skal sikres i hvert delfelt.  

  

  

4.1.3 2 Endrast til : Utforming skal særleg ta omsyn til fjernverknad og miljø mot vegar, grøntstruktur 

og stiar.  

 

4.1.4.3 Fjerne andre setning: «Det er ønskeleg med moglegheit for barnehage innan formålet.»  

  

4.1.6 Heile føresegna fjernast. 

 

4.2.3 Legge til: Minst 25% skal avsetjast til mennesker med nedsatt funksjonsevne.  

  

  

Punkt 4.3.1.1 Fjernast. 

  

4.3.1.2 – Endrast til: Brekkeløypa/opparbeida turvegar skal oppretthaldast. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

Plan og Miljøutvalet oppmodar FAU, lag, foreiningar og andre interesserte til å gje merknader til 

planen. På grunn av forventa stor pågang er det viktig at desse blir levert skriftleg. 

 

PM - 054/19  VEDTAK: 

I samsvar med plan- og bygningslova §12-10, legg plan- og miljøutvalet ut framlegg til områdeplan 

Lonena del av gnr. 185 bnr. 284, 346, 280, 281 og 1 til høyring og offentleg ettersyn, på følgjande 

vilkår: 

Endring i plankart: 

Endring av BKB3   

Austspissen av BKB3 vert redusert slik at den nye austgrensa går parallellt med høgspenttraseen. 

Grensa startar ved nordspissen av o_SVG16. Arealet av det fjerna området skal kompenserast med 

forlenging med tilsvarande areal av BKB4 i nord. 

Fjerning av energianlegg: 

Areal o_BE1 skal endrast til «parkeringsplass» og innlemmast i o_SPA. 

Areal o_BE2 skal innlemmast i «Friområde» o_GF1 

 

Endring av føresegnene: 

2.1.2.4 Endrast til;  Leilegheitsbygg kan supplere heilskapen. 

 

2.1.3.1 Andre setning endrast til: Støttemur bør unngåast, men dersom dei er naudsynte må dei 

utformast på særleg estetisk vis.… 

 

2.1.3.3 Endrast til: Det skal planleggjast og byggjast samanhengande fellesareal slik at dei grøne 



strukturane og stiar i dei ulike delfelta innanfor planområdet kan sjåast som eit samanhengande 

nettverk. Private areal og mellomromsareal skal henge saman i ein heilskapleg grøntstruktur. 

Kvalitetsprogrammet datert 08.05.19 er rettleiande  

2.1.6 Endrast til: Det skal etablerast moderne avfallsløysingar og miljøstasjonar for busetnaden. Nye 

byggjeområde bør i hovudsak utviklast med moderne avfallsløysing. 

3.1 d kulepunkt 8- Endrast til: Plassering og utforming av uteopphaldsareal og leikeplassar, renovasjon 

og trafokiosk/ energistasjon.  

3.2.1 Endrast til: grøne punkt/målpunkt til dømes leikeplassar og andre møtepunkt. 

3.2.4 Siste setning endrast til: Ved arbeid på offentleg veg, må det gjerast gjennomføringsavtale med 

vegeigar. 

 4.1.1.2 a) Endrast til: Minimum 50% av bueiningane innanfor kvart delfelt skal vere 120m2 eller 

større 

B) Endrast til: Maksismum 10% av bueningane innanfor kvart delfelt kan vere mindre enn 50m2.

4.1.1.3 a) Endrast til: Bygg skal vere maksimalt 3 etasjar med buareal. 

4.1.1.3 c) Fjernast. 

4.1.1.4 b) Andre setning endrast til: Dersom det ikkje er mogleg å leggje parkering under bakken, bør 

det løysast i felles anlegg i bygg.   

4.1.1.4 e) Fjerne andre setning «Minst 4% av parkingsplassane skal reserverast til rullestolbrukarar.» 

Første setning endrast til «Minst 5% av felles parkeringsplassar…» 

Legg til: 4.1.1.4  f. Gjesteparkering skal sikres i hvert delfelt.  

4.1.3 2 Endrast til : Utforming skal særleg ta omsyn til fjernverknad og miljø mot vegar, grøntstruktur 

og stiar.  

4.1.4.3 Fjerne andre setning: «Det er ønskeleg med moglegheit for barnehage innan formålet.» 

4.1.6 Heile føresegna fjernast. 

4.2.3 Legge til: Minst 25% skal avsetjast til mennesker med nedsatt funksjonsevne. 

Punkt 4.3.1.1 Fjernast. 

4.3.1.2 – Endrast til: Brekkeløypa/opparbeida turvegar skal oppretthaldast. 

Plan og Miljøutvalet oppmodar FAU, lag, foreiningar og andre interesserte til å gje merknader til 

planen. På grunn av forventa stor pågang er det viktig at desse blir levert skriftleg. 

17.06.2019 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Kaia Marie Amland-rådgjevar Plan 

Framlegg frå RMNF: 

Endring til rådmannen sitt framlegg: 
Universell utforming: 



...skal trinnfri løysing tilstrebast, må endrast til:  ..må trinnfri løysing tilstrebast. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

RMNF - 024/19  UTTALE: 

Uttale frå RMNF - 17.06.2019: 

Universell utforming: ...skal trinnfri løysing tilstrebast, må endrast til:  ..må trinnfri løysing tilstrebast. 

18.06.2019 ELDRERÅDET 

Orientering ved rådgjevar plan, Kaia Amland. 

Ingen merknader, samrøystes. 

ER - 018/19  UTTALE: 

Eldrerådet har ingen merknader. 

18.06.2019 LEVEKÅRSUTVALET 

Orientering til saka v/Hogne Haugsdal-ass.rådmann og Kaia M. Amland-rådgjevar Plan 

Framlegg frå A. Bakken-Mdg: 
Levekårsutvalet ønsker å utsette planen om utbygging i Lonane til videre behandling i Alver 

kommune. 

Framlegget fekk 2 røyster og fall (A. Bakken-Mdg, Ø.Moldeklev-Frp) 

Framlegg frå L. Brunborg-Ap: 
Levekårsutvalet ser det som positivt at planen legg grunnlag for at det kan løysast ut eit større verdfullt 

friområde rundt Lonene. 

Framlegget vart vedteke med  8 røyster, mot (A. Bakken-Mdg) 

Framlegg frå S. H. Kjeka-Krf: 
Framlegget vart røysta over punkt for punkt: 

1. Levekårsutvalet bed om at dei eksisterande stiane i området blir tekne vare på i samsvar med § 2.3.9

i føresegnene til gjeldande kommunedelplan for Knarvik - Alversund, altså med 30-50 meter sone 

omkring, særleg med tanke på barnehagane sin bruk av desse stiane. 

2. Levekårsutvalet er uroa med tanke på trafikksituasjonen innanfor planområdet. Vi bed om at dette

får eit særleg fokus i den vidare prosessen. 

Framlegg punkt 1. fekk 2 røyster og fall (Sæbjørg H. Kjeka-Krf, A. Bakken-Mdg) 

Framlegg punkt 2. vart vedteke med 8 røyster, mot (Ø. Moldeklev-Frp) 



LE - 021/19  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet - 18.06.2019: 
Levekårsutvalet ser det som positivt at planen legg grunnlag for at det kan løysast ut eit større verdfullt 

friområde rundt Lonene. 

Levekårsutvalet er uroa med tanke på trafikksituasjonen innanfor planområdet. Vi bed om at dette får 

eit særleg fokus i den vidare prosessen. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

022/19: Seim skyttarlag; søknad om tilskot til ny Miniatyrskytebane 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Det blir ikkje gjeve økonomisk tilskot og lånegaranti til ny miniatyrskytebane til Seim skyttarlag. 
Dette er ei vurdering som må opp i samband med ordinær budsjettprosess. 

………………………… 

18.06.2019 LEVEKÅRSUTVALET 

Fellesframlegg v/Asle Hetlebakke-Krf: 
Levekårsutvalet rår til at søknadern frå Seim Skyttarlag om tilskot og lånegaranti vert innvilga. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

LE - 022/19  UTTALE: 

Uttale i Levekårsutvalet - 18.06.2019: 

Levekårsutvalet rår til at søknaden frå Seim Skyttarlag om tilskot og lånegaranti vert innvilga. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
023/19 Eldrerådet PS 17.09.2019 
028/19 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 16.09.2019 
025/19 Levekårsutvalet PS 17.09.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Kari Hesjedal 17/86 

Framlegg til forskrift om tildeling av langtidsopphald i institusjon i Alver kommune 

Vedlegg: 
Forskrift om tildeling av langtidsopphald i institusjon i Alver kommune - vedtak fellesnemndaForskrift 
om tildeling av langtidsopphald i institusjon i Alver kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Saka vert lagt fram for politisk høyring 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne, Eldrerådet og i 
Levekårsutvalet 

Bakgrunn 

02.09.2019 gjorde Fellesnemnda Alver følgjande vedtak :Framlegg til forskrift om tildeling av 
langtidsopphald i institusjon i Alver kommune vert sendt ut på høyring. Høyringsfrist er 
04.10.19. 

Høyringsframlegget vart lagt ut på Meland, Radøy og Lindås kommune sine nettsider 
03.09.19 og kunngjort i lokalavisa.  

Vurdering 

Høyringsframlegget vert lagt fram for politisk diskusjon i eksisterande organisasjon 





SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
026/19 Levekårsutvalet PS 17.09.2019 

Formannskapet PS 
Kommunestyret PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Pia Charlotte Aarsand Syversen 14/2462 

Avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om Krisesenter for Bergen og omegn 

Vedlegg:
Vedlegg 1aii - Oversikt over kontaktpersoner.PDFVedlegg 1ai -Tjenestebeskrivelse Krisesenter for 
Bergen og omegn, revidert  24.05.2019.PDFVedlegg 1 - Samarbeidsavtale.PDF 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Kommunestyret godkjenner avtale om administrativt vertskommunesamarbeid om 
Krisesenter for Bergen og omegn slik den ligg føre (vedlegg). 

Rådmann får fullmakt til å godkjenne seinare mindre vesentlege revisjonar av avtalen, og 
peiker ut aktuelle kontaktperonar som representerer kommunen. 

………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Levekårsutvalet 

Saka skal til innstilling Formannskapet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 



Bakgrunn 

Viser til gjeldande avtale vedtatt i Kommunestyret 25.11.2010 saksmappe 07/2524 og fornya 
i kommunestyret i sak 049/14. Etter denne avtalen er oppseiingstida 1 år med avslutting 
31.12 påfølgade kalenderår.  

 

Foreningen Krisesenteret for Bergen og omegn har hatt kontrakt om drift av krisesentertilbod 
for Bergen kommune og omegnskommunar. Avtalen har vore forvalta av Byrådsavdeling for 
helse og omsorg. Avtalen var gjeldande fram til 31.12.18. 

Byrådet i Bergen kommune vedtok 18.09.18 at krisesentertilbodet skulle driftast i kommunal 
regi frå 01.01.19. Dette førte til at Bergen kommune ved Byrådsavdelingen for sosial, bustad 
og inkludering (BSBI) tok over drifta av krisesentertilbodet frå januar 2019.  

BSBI har i tråd med måla for krisesenteret i kommunal regi erfart eit behov for 
tenestemessige forbetringar. Det er behov for å inngå ein ny samarbeidsavtale for det 
administrative samarbeidet mellom Bergen kommune som vertskommune og 
samarbeidskommunane.  

Aktuelle endringar i ny samarbeidsavtale: 

· Opphaldstida skal vere avgrensa og strengt behovsprøvd. Det skal vere 
betalingsplikt for deltakarkommunane for opphald ut over 6 veker. Kvar kommune er 
forplikta til å bistå med å reetablere brukar(ane) i eigen eller anna kommune. 

· Deltakarkommunane skal sjølv gi tilbod til personar som er til fare for seg sjølv og 
andre. 

· Det skal vere hyppigare samarbeidsmøte enn tidligare med minimum 3 møte i året- 
1 på overordna nivå og minimum 2 på anna nivå.  

· Oppseiingstida blir utvida frå noverande 1 år til 4 år. Det er plikt for alle 
samarbeidskommunane til å delta på tilhørande snarleg møte for å drøfte 
konsekvensar ved eventuell oppseiing frå ein eller fleire deltakarkommunar. 

· Deltakarkommunane har plikt til å delta i arbeidet med å utarbeide rutinar for 
samarbeid med Krisesenteret, koordinering med meir. 

· Deltakarkommunane pliktar å peike ut kontaktpersonar for juridisk forvaltning av 
avtalen samt for respektive fagområder der det blir ytt teneste frå krisesenteret.  

· Ny samarbeidsavtale presiserer at deltakarkommunane sjølv skal syte for 
tilrettelagd undervisning, skuleskyss og helsetenester etter helse- og 
omsorgstenesteloven med meir.  

· Bergen kommune ved Krisesenteret for Bergen og omegn skal utarbeide framlegg 
til administrative og operative rutiner for samarbeidet. Framlegget skal drøftast i 
samarbeidsmøte med deltakarkommunane. 

Samarbeidsavtale om vertskommunesamarbeid skal vedtakast av kommunestyret i kvar 
einskild deltakarkommune. Etter at alle deltakarkommunar har utført aktuelt vedtak blir det 
kalla inn til oppstartsmøte innanfor ny avtale. 

Økonomi   

Lindås kommune betalte eigendel for 2018 kr 645 300. Eigendel for 2019 er budsjettert med 
kr 650 000. 



Bergen kommune melder at foreløpige vurderingar tilseier ein samla meirkostnad for 
Krisesenteret for Bergen og omegn med om lag 0,8 mill. Av dette er om lag 0,5 mill. knytt til 
eingongskostnadar. Det blir meldt om usikkerheit knytt til endeleg rekneskapstal. 
Kostnadsdelingen mellom samarbeidskommunane blir vidareført etter tidlegare avtale. 

Døgnpris for opphald ut over 6 veker skal søkast fastsett administrativt innanfor den 
delegerte fullmakt til administrasjonen som følgjer av vedtaket. Bergen kommune som 
vertskommune vil søkje å fastsette denne etter å ha lagt fram forslag til drøfting i møte der 
alle samarbeidskommunane blir invitert. 

Eventuelle kostnader knytt til avvikling av avtalen med Foreningen Krisesenteret for Bergen 
og omegn kan kome i tillegg. 

 

Vurdering 

Samarbeidsavtalen (vedlegg) er ein avtale etter kommuneloven §28-1 a. og 28-1 b., jf § 28-1 
e, mellom Bergen kommune som vertskommune og samarbeidskommunar om 
krisesentertilbod jamfør Lov av 19.6.2009 nr. 44 om kommunale krisesentertilbod 
(Krisesenterlova). 

Rådmann vurderer det som tenleg å halde fram samarbeidet om krisesentertilbod, og slik 
sikre formål i loven med omsyn til «..å sikre eit godt og heilskapeleg krisesentertilbod til 
kvinner, menn og barn som er utsette for vald eller truslar om vald i nære relasjonar». 

Det er per dags dato 22 deltakarkommunar som samarbeider med Bergen kommune om 
drifta. Rådmann er positiv til at Bergen kommune tek avgjerd om å drifte krisesentertilbodet i 
kommunal regi. Ein ser det og som føremålstenleg å gjere endringar i samarbeidsformer, 
utarbeidelse av prosedyrar, presisering av ansvarsdeling mellom vertskommune og 
samarbeidskommune med meir. Viser her til mellom anna «Tjenestebeskrivelse – 
Krisesenter for Bergen og omegn» (vedlegg). 

………………………… 

 

 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
030/19 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 16.09.2019 
027/19 Levekårsutvalet PS 17.09.2019 

Formannskapet PS 
Kommunestyret PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Trond Engelsen 19/2531 

Robuste bustader - rus- og psykiatri 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Kommunestyret tilrår at vurdert tomt i Kvassnesvegen vert nytta til etablering av 
robuste bustader med ei økonomisk ramme på 25 millionar.  ………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne, Levekårsutvalet 

Saka skal til innstilling i Formannskapet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 

Bakgrunn 

Alle kommunar har eit ansvar for å hjelpe vanskelegstilte på bustadmarknaden. Det 
at alle kommunar har dette ansvaret skal sikre at vanskelegstilte får den hjelpa dei 
treng så tidleg som mogeleg (Departementene 2014). I Prop.15 S- 
Opptrappingsplanen for rusfeltet ( 2016-2020) er det ei prioritert satsing å bidra til at 
fleire med rusproblem får ein eigna stad å bu. 

Det er fyrst og fremst eit personleg ansvar å skaffe seg ein stad å bu. Det offentlege 



si oppgåve er å legge til rette for at folk kan klare seg på eiga hand. Dei som ikkje 
sjølv er i stand til å skaffe seg ein bustad og bli buande, skal få den hjelpa dei treng. 
Hjelpa skal i størst mogeleg grad sette folk i stand til å meistre eigne liv.  

Det vart i Formannsskapet i Lindås kommune 18.02.2016 samrøystes vedteke 
prosjektmandat for utarbeiding av byggeprogram for robuste bustader (saksnr. 
013/16, arkivsak 16/3605).  Mandatet gjev ikkje høve til å starte prosjektering eller 
bygging før utarbeidd byggeprogram er godkjent politisk. Gjennom Bustadsosial 
handlingsplan 2017-2021  vedteke i KO 21.juni 2017 er det lagt fram behov om 
etablering av sju omsorgsbustader for menneske med rus- og samtidig psykisk liding 
der ein av desse skal vere ein avlastningsbustad/akuttbustad. Det er tilrådd at tiltaket 
vert bemanna.   

Vi har estimert dette prosjektet til å koste om lag 18 millionar for det rimeligste 
alternativet . Grunna prosjektfasen og usikkerheit i kostnader knytt til veg, vatn og 
regulering vil vi leggje på 30% usikkerheit. Estimert ramme for prosjektet er sett til 24 
mill. 

Vurdering 

Gjennom bustadsosial handlingsplan er behovet for nye omsorgsbustader for 
menneske med rus- og psykisk liding i Lindås kommune synleggjort. Per i dag kan 
personar med samtidig rus og psykisk liding få tilbod om kommunal bustad på lik linje 
med andre vanskelegstilte. Kommunen har pr. i dag 10-14 ulike kommunale bustader 
rundt om i kommunen der personar med rusliding eller samtidig rus og psykisk liding 
er prioriterte. 

I arbeidet med bustadsosial handlingsplan (vedteken i kommunestyret 21.06.17) vart 
det synleggjort at Lindås kommune treng 7 bustader til personar med rusutfordringar. 
Bustadene skal vera tilrettelagt for personar som har store vanskar med å bu. 
Bustadene må liggja sentralt og/eller med god offentleg kommunikasjon då det er 
nødvendig med tett kontakt med andre kommunale/offentlege tenester. 
Handlingsplanen tilrår at 4 av desse vert planlagde som robuste bustader. Dei tre 
resterande bustadene vert tilrådd bygd i nærleik av dei robuste bustadene for å 
kunne skape samdriftsfordelar knytt til bemanning. Ein av bustadene er føreslege 
som akuttbustad. 

Tomtene er vurdert ut i frå spesifikke kriteria. Disse er utarbeidd av brukar- og 
referansegruppene i prosjektet:   

•          Sentral, men skjerma lokalisering 
•          God kollektivdekning 
•          Tilgang til servicetilbod i nærleiken; butikk, helsehjelp etc. 
•          Plass til gunstig utforming (UU) av prosjektet på tomta  
•          Tilhøve til naboar  
•          Uteareal bør vere avgrensa og ha høve for skjerming 
•          Plass til personaldel 
•          Bør ligge på strekninga Alver- Isdal - Knarvik  
•          Reguleringsformål offentleg føremål (grunna bemanning) 
 



 
Utforming av prosjektet 
Prosjektgruppa har vore på synfaring og henta erfaringar frå Karmøy kommune. Vi 
ønskjer å bruke erfaringane derifrå som referansar på korleis ein kan utforma 
prosjektet i Lindås kommune. Prosjektet er tenkt bygd i form av «punkthus» i rekke, 
liknande Pilehagen på Karmøy. Bueininga skal ha eit nettoareal på min 40 m² jamfør 
Husbanken sine krav til storleik for å få tilskot. Bueininga skal vere universelt 
tilgjengeleg. Kvar eining skal innehalde stove/kjøkken, soverom, bad, gong og bod. 
Det skal tilstrebast at kvar bueining har eit eige skjerma uteareal/terrasse. Arealet må 
sikre mogelegheit for både sol og skugge. Tilknytt bustadene skal det også vere en 
døgnbemanna personalbase. Lokalisering og utforming av personalbasen i høve til 
bueinigane er viktig. Dette er avgjerande for ressursbruken (antal personell på jobb) 
og tryggleiken til bebuarar og tilsette.  Ut frå brukarbehov bør ein unngå tronge 
korridorar der konfliktsituasjonar kan oppstå.  
Personaldel bør ha utsyn mot utearealet til bebuarane/inngongsparti.  Det er viktig at 
løysingane er funksjonelle og fleksible slik at bruken kan tilpassast endra behov over 
tid. 

 
Pilehagen (Referanseprosjekt, Karmøy) 

 

 



 
 

Føreslåtte tomter 

Det er lagt fram ulike alternativ med å framskaffe eigna tomt til prosjektet. Fem tomtar 
har vore til vurdering i tidligare møter med arbeidsgruppa og konklusjonen er den 
same når det gjeld kor eigna tomta er for dette formålet. Administrasjonen er beden 
om å sjå på Kvassnesvegen som eit alternativ til tomt for robuste bustader.  
Lokalisering er sentralt i høve til val av tomt. Brukarane er avhengige av enkelt å 
kunne komme seg til offentlege kontor, senter for naudsynt helsehjelp og andre 
gjeremål. Seks tomtar har vore til vurdering. To av tomtane skilde seg ut som godt 
eigna.  

           
 

Tomt Fordeler Ulemper Konklusjon 
Isdal -Sentralt, men 

skjerma 
-Få naboar tett på 
-God 
kollektivdekning 
-Gangavstand til 
butikkk 

-Bratt tilkomst, skrånende 
terreng 
-Utkjøring på Fv 57 
 

Lite eigna 

Risbekken -Sentral tomt 
-Gangavstand til 
buss og butikk 

-Tett på naboar 
-Avgrensa storleik på 
tomta 
-Kan den utnyttas godt? 

Middels 
eigna 



Betre eigna til anna formål 
-Krev dispensasjon frå 
Statens Vegvesen, knytt til 
bygging med avstand 
nærmare enn 50 meter frå 
Fylkesveg 565 
-Vi vil ikkje auke netto 
antal bueiniger for denne 
brukergruppen, ved å ta i 
bruk denne tomten. 

Nedre Alver * -Skjerma 
lokalisering 
-Sentralt i forhold til 
buss 
-Kommunal tomt 

-Tett på skule og 
idrettsanlegg 
-Tilkomst via skulens 
inngongsområde 

Lite eigna 

Kvassnesvegen -Sentralt 
-God 
kollektivdekning 
-Nært på 
servicetilbod 
-Riktig formål i 
områdeplanen 

-Ligger tett inntil 
friluftsområdet 
Kvassnesstemma. 

Godt eigna 

Hagelsund -Sentralt 
-Skjerma 
lokalisering 
-God 
kollektivdekning 
-Nært på 
servicetilbod 

-Attraktiv råtomt 
-Kostnader med veg, VA, 
straum i tillegg til 
prosjektkostnader 
-Omfattande å opparbeide 
med tanke på kostnader 
-Ligg ikkje inne som 
offentleg areal i ny 
kommunedelplan 

Godt eigna 

Tomteskogen * -Sentral tomt, lett 
tilgjengelig 
-Sentralt i høve til 
buss 
-Gangavstand til 
butikk 

-Nær NH Kristne 
Grunnskule 
-Område er tenkt utvikla i 
samband med skulen 
-Tett på mange bustader 
-Tett på skuleveg 

Lite eigna 

*Fell ut av vidare vurdering grunna endra formål for tomta. 

 

Det er plukka ut to tomtar i prioritert rekkefølgje som ein har valt å gå vidare med: 

1.prioritet          Kvassnesvegen 60 (Stoltz-tomten)          Gnr. 188 Bnr. 406 

2.prioritet          Hagelsund – Hagelia – Klubben 185/347/277           

Begge tomtane oppfyller krava som er sett til nye robuste bustader i kommunen. 



 

 
 

 

Kvassnesvegen 60, Gnr. 188 Bnr. 406 

 

 



 

BOP3 område med krav om felles detaljreguleringsplan 

 



 

 

Områdeplan for Knarvik sentrum, 7.8 Byggjeområde 

Administrasjonen vurderer dette til å vere best eigna tomta for dette formålet ut frå 
dei kriteria vi har lagt til grunn. Den er mest sentral av tomtane som har vore vurdert, 
samt at den er eigd av kommunen. Tomta er planert, så det er avgrensa med 
grunnarbeid som må gjerast. Det er opparbeidd veg til tomta, men noko utbetring må 
ein rekne med. Tomta ligg i feltet BOP3 som seier at område skal gje rom for 
vidareutvikling av tenester innan felta pleie- og omsorg, helse- og sjukehussektoren, 
eller lettare næringsutvikling for tilrettelagde arbeidsplassar. Området er ein del av 
fem andre tomtar der det er krav til ein detaljreguleringsplan. Det er fleire eigarar 
involvert. Dette vil krevje samarbeid og dialog mht. detaljreguleringsprosessen, samt 
den økonomiske fordelinga rundt dette. Ved detaljregulering skal ein sikre ein 
gangveg mellom veg 17 og gangveg G4. Parkering skal løysast i feltet. Den ubygde 
delen av feltet må detaljregulerast i ein heilskap.  Det er stilt særskilte krav om 
forming av bygg og terreng mot Kvassnesstemma. 

 
 

Hagelsund – Hagelia – Klubben 185/347-277, gult felt. 

 

 



 

Dette er ei råtomt, med eit skrånande terreng. Denne vil vere vesentleg dyrare å 
opparbeide enn Kvassnesvegen med tanke på til grunnarbeid, infrastruktur, VA og 
straum. Tomta er om lag 800-900m² mindre enn Kvassnesvegen og er eigd av 
Lindås Tomteselskap. Alternativa er å kjøpe tomta eller gjere eit bytte av tomt mellom 
tomteselskapet og kommunen. Det vil kanskje vere naudsynt å kjøpe meir areal enn 
det som tomteselskapet eig for å få bygd det som er tenkt. Dersom dette ikkje er 
mogeleg, gjer storleiken på tomta at ein må vurdere utforming av prosjektet på nytt. 
Tomta ligg i dag i eit LNF område og må endra formål til offentleg tenesteyting 
dersom ein skal gå vidare med denne tomta i prosjektet. Det betyr at realisering av 
eit prosjekt på denne tomta er usikker med tanke på framdrift. 

Samanlikning av eigenskapar ved dei to alternativa 

 Kvassnesvegen Hagelsund 
Lokalisering Tomta er sentral i enden av 

Kvassnesvegen 52-60, og 
dertil også godt skjerma. 

Sentral tomt og godt 
skjerma. 

Kollektivdekning God God 
Servicetilbod God God 
Utforming (UU) Godt tilrettelagt Godt tilrettelagt 
Tilhøve til naboar Tomta ligg i felt tilknytt 

tenester innan pleie- og 
omsorg, helse- og 
sjukehussektoren, og 
lettare næringsutvikling for 
tilrettelagde arbeidsplassar. 

Pr. i dag vil prosjektet ha få 
nære naboer. Tomta ligg i 
eit attraktivt felt, som kan 
tenkjast i framtida  vil bli 
utbygd til næring- og bustad 
formål. 



Uteareal Innenfor kriteriet Innenfor kriteriet 
Personaldel Innenfor kriteriet Innenfor kriteriet 
Beliggenhet Innenfor kriteriet Innenfor kriteriet 
Offentlig 
tjenesteyting 

Ja, men BOP3 området må 
detaljreguleres i ein 
heilskap. 

Må inn i kommuneplan og 
deretter reguleres til 
offentleg tjenesteyting. 

Kostnad ved 
grunnarbeid og 
opparbeiding av 
tomt. 

-Planert, lite grunnarbeid 
-Mindre prosjektkostnadar 
-Tomt eigd av kommunen. 

-Råtomt som er omfattande 
å opparbeide. 
-Høge kostnader ved 
prosjektering av veg, VA og 
straum. 
-Kostnader ved kjøp av tomt 

Estimerte kostnader for prosjektet 

Skildring Kvassnesvegen Hagelsund Merknader 
Prosjektkostnader 1,5 mill 1,5 mill 
Bygning med 
personaldel og 
tomtekostnader 

10 mill 15 mill Kommunen eig 
tomta i 
Kvassnesvegen 

Planarbeid 1,5 mill 
Detaljregulering 1, 5 mill 1 - 2 mill 
Grunnarbeid, VVA, 
EL 

2-5 mill 4-8 mill 

Total 18 mill 28 mill 
Total inkl usikkerhet 
30% 

24 mill 37 mill 

Tilråding 

Tomtene som er vurdert har svært ulike eigenskapar både med tanke på infrastruktur 
og omfanget av naudsynt planarbeid. Av omsyn til brukarperspektiv, framdrift og 
økonomi tilrår ein at vurdert tomt i Kvassnesvegen vert nytta til etablering av robuste 
bustader med ei økonomisk ramme på 24 millionar. Byggeprogram for prosjektet vil 
basere seg på denne lokaliteten i det vidare arbeidet. 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
028/19 Levekårsutvalet PS 17.09.2019 

Formannskapet PS 
Kommunestyret PS 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Eileen M Feste 17/1525 

Søknad: Miljø standplassbygg Lindås skyttarlag 

Vedlegg: 
Lindås skyttarlag budsjettLindås skyttarlag tegningLindås skyttarlag tegning sørLindås skyttarlag 
østLindås skyttarlag støy fra baneLindås skytterlag søknad 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Det blir ikkje gjeve økonomisk tilskot og lånegaranti til ny miljø standplassbygg til Lindås 
skyttarlag.  
Dette er ei vurdering som må opp i samband med ordinær budsjettprosess 

………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Levekårsutvalet 

Saka skal til innstilling i Formannskapet 

Saka skal avgjerast i Kommunestyret 

Bakgrunn 

Lindås skyttarlag søkjar  i brev datert 10.05.19 Lindås kommune om tilskot til miljøstandplass 
på deira anlegg ved Haukås på Lindås.  



Lindås skyttarlag driv skyteaktivitetar i regi av Det frivillige skyttarvesen (DFS). Bana på 
Haukås har 6 skiver på 100 og 300 meter, med skiveelektronikk. Laget hadde 228 
medlemmar i 2018, der 30 av desse er ungdom. 
 
Dagens anlegg på Haukås vart oppført i 1963. Etter den tid har Lindås kommune gjeve løyve 
til bygging av bustadar som ligg innfør støysona til skytebana. Støy frå anlegget har 
etterkvart fått fram behov for tiltak for å betre miljø både for naboar og skyttarar.  
 

Vurdering 

I samband med  arbeid i nye Alver kommune, er det nedsett ei prosjektgruppe for 
anleggsstrategi  med repr frå Meland, Radøy og Lindås samt interimsstyret for Alver 
idrettsråd. I ei førebels prioritering av rullering av anleggsplan, ligg både Lindås skyttarlag og 
Seim skyttarlag inne i planen. Saka skal behandlast politisk til hausten. 
 
Tiltak for å redusera støy, er å byggja miljøstandplass. Denne har som mål å dempe støy frå 
skytebana, og vil medverka til ei betre oppleving for dei som bur rundt, og for dei som driv 
aktiviteten. 
 
Teikningar og layout er utarbeidd av Rieber Prosjekt A/S. Det er planlagt 16 standplassar, 
inklusiv klubbhus og toalettfasilitetar. Når anlegget er ferdig, skal det stå fram som eit 
moderne skyteanlegg. Lindås skyttarlag vil i sterkare grad vera eit attraktiv tilbod for ungdom. 
 

Økonomi 
Prosjektet har ei kostnadsramme på kr 3.585.000 (inkl mva 25% kr 717.000) I denne ramma 
har skyttarlaget lagt til grunn spelemidlar på 33%. Det er grunn til å tru at denne satsen vil 
vera noko lågare. 
 
Lindås skyttarlag søkjer Lindås kommune om 
1. tilskot til bygging av miljøstandplass                    kr 1.000.000 
2. Byggjelån/finansiell garanti mot bank          kr 1.400.000 
 
Punkt 2 i søknaden frå skyttarlaget kan løysast ved at Lindås kommune forskutterar midlane, 
og at dei vert motrekna mot spelemidlar. Handtering av ein eventuell differanse mellom 
forskottering og spelemidlar bør beskrivast i ein nedbetalingsavtale. 
 
Spelemidlar 
Godkjende anlegg for spelemidlar har dei siste åra måtta venta minimum 3 år for første 
utbetaling. Det er kommunestyret som gjer vedtak om den politiske prioritering av anlegg 
(prioritering spelemidlar). Denne prioriteringar avgjer saman med total søknadsmasse frå 
Alver kommune, kor lang tid det tar før skyttarlaget sitt prosjekt får utbetaling.  
 
Spelemidlane blir utbetalt frå fylket til kommunen, før kommunen står for utbetalinga til 
skyttarlaget. Om Lindås kommune skal forskottera kr 1.400.000, må det ligga føre ein avtale 
om at  skyttarlaget tilbakebetalar summen til kommunen når spelemidlane er utbetalt. 

………………………… 
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Rieber Prosjekt AS Tlf 924 86 555
Billingstadåsen 18 NO 911 678 462 MVA
1396 Billingstad Side 1 av 3 e-post: dag.rieber@rpr.no

Til: Det frivillige Skyttervesen, v/ Anleggssjefen

Fra: Rieber Prosjekt AS, v/ Dag Rieber

Dato: 1 3. juni 201 7

Emne: Støy fra Lindås skytterlags bane

1 Orientering
Lindås skytterlag ønsker å se på mulighetene for reduksjon av støy til nabobebyggelsen ved
banen. Vi har derfor beregnet støy i dagens støysituasjon, men har også sett på hva som kan
oppnås av støyreduksjon ved å støydempe standplassene og/eller flytte skytebanen fremover i
terrenget.

2 Grenseverdier for støy
Miljøverndepartementets «Retningslinje for behandling av støy iarealplanlegging, T-
1442/2016» har grenser for støy fraulike støykilder. Retningslinjen opererer med gul og rød
støysone, der gul støysone tilsvarer grensen for støy fra ny støyende virksomhet til støyfølsom
bebyggelse, eller for ny støyfølsom bebyggelse nær eksisterendestøykilde.

Støygrensene i T-1442/2016 er som følger:

Støykilde

Støysone

Gul sone Rød sone

Utendørs støynivå
Utendørs støynivå i
nattperioden kl. 23-07

Utendørs støynivå
Utendørs støynivå i
nattperioden kl. 23-07

Skytebaner
Lden 35
LAFmax65

Aktivitet bør ikke foregå
Lden 45
LAFmax75 Aktivitet bør ikke foregå

Tabell 1 Støysonegrenser i T-1442/2016

For skytebaner med aktivitet inntil 2 dager i uka og under 20.000 skudd pr. år kan
støygrensene heves med 5dB. Selv om banen her normalt kun brukes to dager pr. uke for
skyting med grovkalibret rifle, såer banen åpen i fire dager pr. uke (ref. skytterlagets eget
varsel om skytetider). Derfor legges de ordinære støygrensene til grunn selv om antall skudd
pr. uke trolig er i underkant av 20.000 pr. år.
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Lden er A-veiet ekvivalent støynivå for dag-kveld-natt (day-evening-night) med 10 dB / 5 dB 
ekstra tillegg på natt / kveld. Tidspunktene for de ulike periodene er dag: 07-19, kveld: 19-23 
og natt: 23-07. Lden er nærmere definert i EUs rammedirektiv for støy, og periodeinndelingene 
er i tråd med anbefalingene her. Lden-nivået skal i kartlegging etter direktivet beregnes som 
årsmiddelverdi, det vil si som gjennomsnittlig støybelastning over et år. 
 
LAFmax er maksimalt støynivå målt med målerinnstilling «Fast». 
 
Ved skytebaner på denne størrelsen vil det være støygrensen for LAFmax som er 
dimensjonerende, og det er derfor ikke vist støysoner for Lden. 
 
 
 

3 Beregningsmetode 
I henhold til veilederen til T-1442, er støyen beregnet etter nyeste gjeldende nordisk 
beregningsmetode for skytestøy: Shooting ranges: Prediction of noise (NT ACOU 099) 
Nordtest 1997. Metoden er implementert i beregningsprogrammet NoMeS 4.5 som er benyttet 
til å beregne støyen fra skytebanen. 
 
 

 

4 Våpentyper 
T-1442 angir at det er det mest støyende våpenet som er regelmessig i bruk på skytebanene 
som skal legges til grunn ved støyberegningene. 
 
Her skytes det med skarpskytterrifler og jaktrifler, i hovedsak med kaliber 6,5 - 7,62 mm. 
Dette er derfor lagt til grunn for beregningene. 
 
Det kan noen ganger forekomme at det blir skutt med våpen som støyer mer enn de våpnene 
som er lagt til grunn for beregningene, for eksempel spesielle jaktrifler. Siden dette kun skjer 
unntaksvis, skal det ikke tas hensyn til disse våpnene ved støyberegningene. 
 
 
 
 

5 Støyberegninger 

5.1 Generelt 
Antall berørte boliger og hytter er telt opp ut fra tilgjengelig kartgrunnlag. Det er, i tråd med 
veiledningen til T-1442, ikke tatt hensyn til den dempingen eventuell skog i området har, 
siden skog som ikke er vernet kan bli hugget.  
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5.2 Støysoner i dagens situasjon 
De eksisterende standplassene har tett tak, tette vegger bak og på siden og noe innvendig 
støydempende materiale 

 
I vedlegg 1 er det vist støysonekart for 100m- og 300m-banene samlet i dag. Ved opptelling 
ser det ut til at det ligger ca. 28 boliger innenfor gul støysone, og at 3 av disse også berøres av 
rød støysone. Den mest støyutsatte boligen har et støynivå på LAFmax = 79 dB.  
 
 

5.3 Støysoner ved bygging av støydempede standplasser 
Det er uført beregninger av hva som kan oppnås med bygging av støydempede standplasser 
av den typen som bygges gjennom DFS sin Miljøpakke. Miljøpakkestandplasser har 3,5m 
frembygg, og båsvegger for hver andre skytter, og mye innvendig støyabsorberende 
overflater. I vedlegg 2 er det vist støysonekart for 100m- og 300m-banene samlet ved 
støydemping med Miljøpakkestandplass. Ved opptelling ser det ut til at det ligger 11 boliger 
innenfor gul støysone, men ingen innenfor rød støysone. Den mest støyutsatte boligen får et 
støynivå på LAFmax = 74 dB. 
 
 

5.4 Fremflytting og støydemping av banen 
Det er utført beregninger av støy ved fremflytting av banen i terrenget (i skyteretningen), 
samtidig som det bygges Miljøpakkestandplasser. Beregningene viser at dette ikke gir 
vesentlig forbedret støysituasjon. Årsaken er at fremflytting om lag 100m medfører at 
reflektert støy øker, og dermed mister man det man vinner på at direktelyden reduseres noe. 
Det anses derfor ikke å være spesielt gunstig å flytte banen fremover i skyteretningen. 
 
 
Rieber Prosjekt AS 

 
Dag Rieber 
 
 

Vedlegg 
1. Støysonekart – Dagens situasjon 
2. Støysonekart – Med Miljøpakkestandplasser 

 



 

Vedlegg 1 
Støysonekart – Dagens situasjon 
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Støysonekart
Lindås skytterlags bane

Dagens situasjon

_  Rød sone: Støykoten for LAFmax=  75d8
Gul sone: Støykoten for lAFmax =  65d8

13/6-2017



 

Vedlegg 2 
Støysonekart – Med Miljøpakkestandplasser 



290750 291250 291750 292250

1

6740750
0

CJ

so
0

o

co
CJ 0

g D

\;:Cl
t\ #

6;740250 \

0

0

u

 

()

c J

0

AFmax=71

AFmax=72

0

(5' 0

AFmax=74

AFmax=64

' la.=7+

6 39750

 
0
0

0 <>D
5 SJ
() 9Qi:
6925

Q 0
00o

O  
()

 0
0

v 0

0 <S

<::;

» 9v,
0

a o

750

max=69

AFmax

0

6738250

l- =62
 '\) x

0

0
~o ()

c:::i

) v \0
 0

uv0
•o

0 :IJ 0

%
D ['.J / 0

<t:::=='
) 0

<::;
0 D0 •O

 j c::::)0D
0

o· T 0

Q, D 0, 0 v
0 å

Støysonekart
Lindås skytterlags bane

Med støydempet standplass med 3,5m frembygg
og båsvegger for hver andre skytter

- Rød sone: Støykoten for LAFmax= 75d8
Gul sone: Støykoten for lAFmax = 65d8

13/6-2017



Lindås Kommune 

v/ Ordfører   

 

          Lindås 10.05.2019 

 

Miljø standplassbygg Linda s Skytebane 

 

Lindås Skytterlag driver skyteaktiviteter i regi av DFS, med rifle ved Haukås på Lindås.  Skytebana har 

6 skiver på både 100 og 300 meter, med skiveelektronikk levert av Megalink. Laget har i 2018, 228 

medlemmer hvorav 30 er ungdom skyttere.   

Dagens standplassbygg ble oppført i 1963, og optimaliserer ikke akkurat miljøet, hva gjelder vern mot 

støy. Lindåsbygda har sakte men sikkert spist seg inn på skytebana.  Flere bolighus ligger i «rød 

sone». Lindås Skyttarlag ønsker å iverksette tiltak for et bedre miljø for både skyttere og de som bur i 

nærmiljøet. 

Støykartlegging er foretatt, som viser støybilde nå og etter miljøtiltaket. 

Skytterlaget prosjekterer en miljøstandplass, som har som hovedmål å dempe støy fra skytebana. 

Tiltaket vil gi skyttere og ikke minst naboer ein bedre opplevelse, når det foregår skyting på 

skytebana på Haukås. 

Tegninger og layout er hentet er fra design utarbeidet av Riber Prosjekt, som forestår miljøtiltak for 

det Frivillige Skyttervesen, DFS. Standplassbygg og skytebåser, som det skytes ut gjennom, vil bli 

spesialisolert med Rockwool lydmatter, for maksimal absorbering av støy. Lokale tilpasninger er gjort 

for 16 standplasser inklusiv klubbhus og toalettfasiliteter. Lokalene blir tilrettelagt for 

bevegelseshemmede. Tiltaket innebærer også flytting av skyteskiver, på både 100 og 300 meter, hvor 

skyteretning må tilpasses huset. 

Søknadsprosessen er godt i gang, hvor vi forventer en aksept på byggeløyve i månedsskiftet mai/juni. 

Dette tiltaket innebærer et stort økonomisk løft for Lindås Skyttarlag, og tiltaket vil ikke la seg 

realiserer uten finansiell bistand fra Lindås Kommune. 

Totalrammene er på totalt kr 3.500.000  

Skyttarlaget ser for seg et betydelig dugnadsarbeid  i prosessen, og vi tar mål av oss å jobbe dugnad, 

verdsatt til kr 800.000.  Skyttarlaget vil også skyte inn egenkapital på kr 400.000  Likeså vil Norsk  

Tipping bidra med spillemidler på ca  33% som vil utgjøre ca kr 1.150.000, da utbetalt når tiltaket er 

ferdigstilt. 



Skyttarlaget jobber i sponsormarkedet, i håp om at næringslivet ønsker å bidra til tiltaket. Vi 

budsjetterer med kr 200.000 i sponsormidler. 

Skyttarlaget søker herved Lindås kommune om følgende: 

Tilskudd til bygging av miljøstandplass  kr 1.000.000 

Byggelån/ finansiell garanti mot bank  kr 1.400.000     

 

Vi håper at Lindås Kommune, ser verdien av å støtte dette miljøtiltaket som forespurt. 

 

Med vennlig hilsen 

Lindås Skyttarlag 

 

Eivind Børilden 

-leder 

 

Vedlegg: 

 Budsjett 

 Støykartlegging 

 Grunntegning 

 

 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
029/19 Levekårsutvalet PS 17.09.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Eileen M Feste 19/52 

Kulturmidlar haust 2019 

Vedlegg:
Lindås Kulturråd - uttale fordeling kulturmidlar 2019 haustHøsttildeling 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Rådmann sitt framlegg til tildeling av kulturmidlar hausten 2019, vert vedteke. 

………………………… 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal avgjerast i Levekårsutvalet 

Bakgrunn 

Frist for å søkje aktivitets- og prosjekttilskot vart framskynda frå 01. september til 04. 
august. Årsaka er at siste møte i levekår er 17. september. 

Det er kome inn 11 søknadar på totalt kr 366.400. 

Levekårsutvalet har totalt kr 2.337.600 i kulturmidlar til disposisjon i 2019. I sak 15/19 
Kulturmidlar – hovudtildeling, løyvde Levekårsutvalet kr 2.257.570. Det gir ein rest på 
 kr 80.030 som skal tildelast på siste møte i Levekår. 

Rådmann sitt forslag til innstilling er totalt kr. 80.000. 

Lindås kulturråd har fått saka til uttale. Lindås idrettsråd har ikkje fått saka til uttale, 
då det ikkje var søknadar frå idretten i denne søknadsrunde. 



 
Lindås kulturråd skriv i epost 02.09.19 
                     Lindås Kulturråd har ingen særskilte merknader til innstillinga frå 
rådmannen. 
 
 
Vurdering 

Alversund Musikklag 

Oppbygging av amatørkorps i Alversundbygda. Vil holde konserter for å bygge en bro 
mellom korpsene i Alversund og bygge opp korpsmiljøet i bygda.  

 

Claus Sellevoll 

Restaurere dei gamle kisteveitene på garden slik at dei kan fungere slik dei ein gong gjorde. 
Kisteveita er frå den tida då folk i bygdene budde i klyngetun og dei har falle saman ein god 
del stader. Dette medfører at vatn har funne seg veg utanom og laga nye far i terrenget.  

Få grøfta tilbake i drift med stein som byggemateriale har byggtekniske og kulturhistoriske 
fortrinn. Eit kulturhistorisk unikt prosjekt. Det er mogeleg for andre og kome å sjå det ferdige 
prosjekt for å få kunnskap til liknande prosjekt. 

Kommentar 

Claus Sellevold har teke initiativ til dette viktige  restaureringsprosjektet. Erfaringane 
frå dette arbeidet kan vere til stor nytte for andre som ønskjer å ta tak i liknande 
prosjekt kring i regionen. 

 

Norhordland Kunstlag  

Haustutstilling for kunstlaget skal i år leggjast til Nordgardsløa på Frekhaug, 2-3 november. 
Utgifter til leige og kjøp av utstyr. 

 

Claus Sellevoll 

Produksjon av kortfilm «Eg veit meg ei veit». Ei film om muring av kisteveiter. Filmen tenker 
å vare i 6-10 minutter og føremålet er tredelt: 

1. Praktisk orientering om kisteveiter og rettleiing, 
2. Setje muring av kisteveiter inn i ein kultur og landbrukshistorisk samanheng 
3. Få fram tiltakshavaren sitt personlege tilhøve til garden han no driv. 

 

Eknesvågens venner - Kystsogevekene 

Har ein del faste tilskipingar. Bokkafe kvar sundag, arrangerer 2 fjelltur, vakt på Lindås 



Skulemuseum, Under årets Kystsogevekene er det planlagt program kvar sundag. 

Kommentar 
Eknesvågens venner er aktive med fyldig program  i Kystsogevekene kvart år. 
 

Musikkens Venner Norhordaland – 3 søknadar 

1. Familieforestilling «felebaluba med Askeladden» er ei musikalsk vandring gjennom 
fleire av dei kjende norske folkeeventyra om Per, Pål og Espen Askeladd.  

 

2. En annen musikk; Konsert hvor tekst og musikk er kobla saman på ein ny måte. 

 

3. Nyttårskonsert for Alvær Kommune. Feire Alvær Kommune med ein festkonsert i 
Knarvik Kyrkje. 

 

Kommentar 
Musikkens Venner har 3 prosjekt. Laget fekk kr 18.750 i tilskot i samband med 
hovudtildelinga (sak 15/19 Kulturmidlar 2019 – hovudtildeling). Søknad kring ei 
storstilt markering av avslutning for Lindås kommune og velkomen til Alver, er eit 
prosjekt som ein kan få tilskot til. 
 

Oster Brass 

Kvalifisering. Har meldt seg på kvalifisering til 1 divisjon. Krev mykje å halde seg på det 
nivået vi ønskjer, viktig å halde oss i 1 divisjon. Vert då aktuelle for fleire speleoppdrag og 
opprettheld profil om å vere eit ensemble p høgt nasjonalt nivå. Men også oppretthalde 
korpset som ein musikalsk og sosial viktig arena i nærmiljøet.  

 

Knarvik Skulekorps 

Seminar for samhald. Ser for seg å reise til Voss, Modalen. Ynskjer et seminar der dei spelar 
saman, leikar og byggjer korpset på tvers av alder, kjønn og nivå. 

 

Gro Fyllingsnes 

Ønsker å organisere faste museums omvisingar i helgene i Vikje Eikangervåg, 
Roparhaugsamlingane og Skolemuseet.  

Kommentar 
Fyllingsnes har over tid jobba målretta for å etablere aktivitet knytt til gamle skulehuset på 
Eikanger. Det gamle skulehuset er i ferd med å bli ein møtestad for folk i bygda. Fyllingsnes 
m/familie har sjølv investert i utviklinga av dette. Vidare har dei planar for å utvikle eit spel 
knytt til siste husmann som budde på husmannsplassen på Vikje. Spelet er planlagt oppførd i 



2020. 
………………………… 



 Epost 
kulturrad@lindas.kommune.no 

 

 
 

 

 

   LINDÅS KULTURRÅD 

 
 
 
 
Til 
Lindås kommune 
Kulturkontoret         2. sept 2019 
v/ Eileen Feste 
 
 
 
 
 
Uttale frå Lindås kulturråd på «Kulturmidlar haust 2019» 
 
 
 
 
Lindås Kulturråd har ingen særskilte merknader til innstillinga frå rådmannen. 
 
Som tidlegare nemt så stiller kulturrådet seg til disposisjon når arbeidet med å koordinere 
tildeling starter i Alver kommune. Dette gjeld og arbeidet med å finne gode dataløysingar som 
gjer tildelinga enklare og meir forutsigbar.  
 
 
 
 
På vegne av styret i Lindås kulturråd 
 

        
………………………………………………….    ………………………………………… 
Einar Vatne       Per Ole Ekker 
Styreleiar       Sekretær 

mailto:kulturrad@lindas.kommune.no


Kr   14700 261 3850      __________________________ ____________________________. _______________________

Attestert Anvist 

SØKNAD OM MIDLAR - ANDRE KULTURAKTIVITETAR Til disposisjon: 80030

Rådmannens innstilling: 80000

AKTIVITETS- OG PROSJEKTTILSKOT
Søknads Lag Eigekapital Sponsing Budsjett Søknads Framlegg Merknad Kontonr 

nr 2019 sum 2019 2019

IG5MQW Alversund Musikklag 10000 50500 40500 9000 Oppbygging av amatørkorps 36320702458

7HH27U Claus Sellevoll 137369 227600 464969 100000 24000 Restaurering av kisteveite 36326087631

6G7G7F Claus Sellevoll 45000 52500 7500 0 Produksjon av kortfilm (Kisteveiter)36326087631

WUATZR Eknesvågens venner 123000 129000 6000 4000 Kystsogevekene 36325390268

T8GB73 Musikkens Venner Norhordland 15000 29000 14000 0 Familieforestilling "Felebaluba.." 36320701869

2QJRJV Musikkens Venner Norhordland 20000 38000 18000 0 Konsert "En annen musikk" 36320701869

FUJU3N Musikkens Venner Norhordland 52500 95000 42500 11000 Nyttårskonsert for Alvær 36320701869

HJZCUI Oster Brass 14000 90000 76000 10000 Kvalifisering 36325008355

VVZEHF Norhordland Kunstlag 18000 18000 5000 Haustutstillinga 2019 36325676897

ZZDPPC Knarvik Skulekorps 494000 29500 29500 9000 Seminar for samhald 36325009416

444PSZ Gro Fyllingsnes 6000 20400 14400 8000 Open museum O5404444893

366400 80000
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